
1/7

13. prosince 2023

Kyjev je na rozcestí: rychlá kapitulace nebo bolestivá
degradace

svpressa.ru/economy/article/398093

Kyjevu docházejí peníze na boj s Ruskem, píše Bloomberg. A snaží se
analyzovat opatření, která může ukrajinské vedení přijmout, pokud
nové západní financování nebude poskytnuto v dostatečném množství.

Možností, jak publikace připouští, je málo. A všechny přicházejí s riziky.

Jedním z nich je zvýšení daňových příjmů. Což bude podle
Bloombergu zjevný problém „pro válkou zmítanou ekonomiku“ země.
Další omezuje sociální výdaje, ale ukrajinská společnost už je v zoufalé
situaci.

Existují také možnosti s devalvací hřivny nebo zařazením tiskárny z
rozhodnutí centrální banky. Mezitím, jak agentuře řekl ukrajinský ministr
financí Sergej Marčenko , taková opatření budou mít „negativní
důsledky“. Povedou zejména ke zvýšení inflace. Bloomberg opět
připomíná, že MMF, který má příští rok v úmyslu poskytnout Ukrajině
půjčky ve výši 5,3 miliardy dolarů, stanovil limit pro svůj tiskařský stroj:
ne více než 50 miliard hřiven za čtvrtletí.

Přečtěte si také

Západ čeká na jaře radikální změna ve prospěch Ruska Američtí
„jestřábi“ se obávají, že příští rok jim budou na Tchaj-wanu přistřižena
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křídla
Kyjev stále doufá, že v příštím roce pokryje rozpočtový deficit, který činí
více než 40 miliard dolarů, prostřednictvím externích finančních injekcí.
Zároveň se potvrdilo, že méně než třetina této částky byla přijata
zvenčí.

A jak v tomto ohledu řekla hlavní ekonomka kyjevské investiční banky
Dragon Capital Elena Bilan , „pokud deficit pomoci ze zahraničí
přesáhne několik miliard amerických dolarů, budou mít úřady na výběr
jen nepříjemné možnosti“.

Bloomberg poznamenává, že Vladimir Zelensky tento týden
odcestoval do Washingtonu jen proto, aby se obrátil na americký
Kongres s naléhavou výzvou republikánům, aby odblokovali
prezidentem Joe Bidenem navrhované přidělení více než 60 miliard
dolarů Kyjevu. Ale už teď je jasné, že ataman marně plýtval svou
výmluvností .

Vůdce republikánské menšiny v Senátu Mitch McConnell dal jasně
najevo, že Ukrajina by letos neměla očekávat peníze od Spojených
států. V nejlepším případě v únoru až březnu příštího. A s největší
pravděpodobností se nebavíme o nějakých 60 miliardách. Protože, jak
řekl mluvčí Bílého domu John Kirby , „hrnec je prázdný“ – to
znamená, že peníze na pomoc Kyjevu docházejí.

Biden však vložil něco do natažené ruky kyjevského hejtmana,
konkrétně až 200 milionů dolarů z fondů, které se nezodpovídají
poslancům. Ale to je pro zbraně.

Mezitím podobné procesy, píše Die Welt, probíhají v Evropě. Deník
připomíná , že 14. prosince se v Bruselu uskuteční summit hlav států a
vlád EU, na kterém by se měla dohodnout měnová podpora pro
Ukrajinu ve výši 50 miliard eur. Maďarský premiér Viktor Orbán ale
hrozí, že bude rozhodnutí vetovat.
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Pokud se tak stane, publikace naříká, že Kyjev přijde o celkem 100
miliard eur ze Spojených států a Evropy. Pro zemi, jejíž HDP před
vypuknutím nepřátelství činilo pouhých 190 miliard eur, jde o existenční
hrozbu. Ukrajina možná příští rok nepřežije, ne vojensky, ale finančně.

Ale je to tak? Znovu, proč tyto pokrytecké nářky, pokud se právě díky
úsilí Západu Ukrajina proměnila v udržovanou zemi, která věří, že jí
všichni dluží?

„SP“ požádal vedoucího výzkumného pracovníka Institutu zemí
SNS, kandidáta ekonomických věd Alexandra Dudchaka, aby se
vyjádřil k možnému odebrání nezávislého z příspěvku :

„Bez vnějšího financování by Ukrajina nemusela existovat příliš dlouho,
i kdyby pokračovala ve vojenských operacích. Její jedinou možností je
v tomto případě vzdát se. Alternativní možnost se hledá těžko.

Ale říkat, že je to ono, Ukrajina byla odebrána z přidělování a teď bude
existovat z vlastních peněz, to by asi bylo špatně. Ano, s penězi
dochází ke zpoždění. Ale zatímco si republikáni v americkém Kongresu
lámou hlavu s demokraty kvůli tomu, co nazývají „pomoc“ Kyjevu,
podpora ozbrojených sil Ukrajiny stále pokračuje. Dalších 200 milionů
bylo poskytnuto. Nedávno dali dalších 100 mil. Kromě toho Japonsko
již řeklo, že Ukrajině poskytne pomoc ve výši 4,5 miliardy dolarů –
částečně přímo, částečně prostřednictvím Světové banky.

Ve skutečnosti v samotné Americe neexistují žádné zvláštní rozpory
ohledně toho, zda financovat nezávislou zemi nebo ne. Je tu prostě
požadavek republikánů zahrnout do seznamu výdajových položek
výdaje na zabezpečení hranic. O toto téma probíhají bitvy, a proto ještě
nebyl přijat rozpočet USA.

Jediný rozdíl je tento. Většina republikánů není vůbec proti
sponzorování Ukrajiny, zvláště když to, jak říkají, pomáhá americkému
vojensko-průmyslovému komplexu.
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„SP“: Liší se v tomto ohledu postavení Evropanů?

— Zdá se, že Evropa má své vlastní problémy. Tam chtěli prodloužit 50
miliard eur z balíčku pomoci Ukrajině do roku 2027. Viktor Orbán a nyní
také slovenský premiér Robert Fico ale proti tomuto rozhodnutí
Bruselu ostře vystupují.

Pravdou je, že to, co nemusí fungovat prostřednictvím nadnárodních
evropských struktur, se nejspíše pokusí prostřednictvím jednotlivých
zemí, které k tomu takříkajíc přispějí samy.

Přečtěte si také

Ruští „hudebníci“ v Africe jsou obklopeni PMC z Velké Británie a
Francie Západní země zvyšují svou vojenskou přítomnost na
kontinentu. Proč to neuděláme?
Ale ani toto není tak jednoduché. A Německo, které slíbilo čtyři miliardy
a pak dokonce osm, nějak zvlášť nespěchá. Zřejmě tam došlo k
nějakému skluzu.

V každém případě může samozřejmě dojít ke snížení finančních
prostředků pro Ukrajinu. Žádné zvýšení daní to ale v tomto případě
nezachrání – nezůstaly tam téměř žádné fungující podniky. A snížení
sociálních dávek zasáhne především běžné obyvatele, kteří na tomto
území stále zůstávají. Tam již MMF požaduje zvýšení tarifů pro
obyvatelstvo o 40 % u elektřiny a 70 % u plynu.

https://svpressa.ru/persons/robert-fico/
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Když se však ještě sestavoval poslední rozpočet, Zelenskyj uvedl, že
pokud nebudou finanční injekce od západních „partnerů“, bude nutné
snížit platby důchodcům a zaměstnancům veřejného sektoru. Takže
toto „opatření“ může být dobře implementováno. Ano, životní úroveň se
sníží, ale v tomto ohledu může degradace trvat velmi dlouho.

Neřekl bych přitom, že se ukrajinské ozbrojené síly hned zhroutí. To by
bylo skvělé, ale je lepší ještě nepolevovat.

"SP": Proč?

- Protože bude financována armáda. Západ už na Ukrajinu pohlíží jako
na své území. Proto požadují přejít do obrany a opravit přední linii. A
začnou téma vyjednávání a zmrazení konfliktu zveličovat. Zelenskij
sice stále odmítá možnost opuštění území ve prospěch Moskvy.

Na druhou stranu se mi zdá, že Američané by byli spokojeni, kdyby se
všechna území, která Rusko považuje za svá, konečně dostala pod
ruskou kontrolu.

Veřejně mohou říkat něco jiného,   ale ve skutečnosti si myslím, že je to
pravda. Hlavní je, že kyjevský režim (současný nebo ten příští) má
stále rozsáhlá území s přístupem k moři.

Američané jsou s tím docela spokojeni. Protože obecně pozemky, které
ještě formálně patří Ukrajině, už byly rozděleny. Ve skutečnosti je tam
již vše rozděleno mezi nadnárodní korporace a Spojené státy.

Přečtěte si také

https://svpressa.ru/war21/article/397583/?lbq=1
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Spojené státy stále prohrávají nové závody ve zbrojení Washington se
ale nevzdává a je připraven vybavit ukrajinské ozbrojené síly na další
protiofenzívu
„SP“: Do jaké míry by měla Ukrajina sáhnout po západních
sponzorech, aby pochopila, že ji žádné peníze nezachrání?

— Tímto „bodem“ je absence schopnosti ukrajinských ozbrojených sil
vzdorovat v první linii.

To znamená, že infrastruktura zkolabuje, metro půjde pod vodu, lidé
nebudou mít komunikace, světlo a teplo - to jsou všechny detaily.
Proces degradace, který byl za současných podmínek nevyhnutelný.

Ale obecně je nezajímá, jak žije populace. Nepůjde o žádný zvláštní
faktor, který ovlivní rozhodnutí přijatá ve Washingtonu a Bruselu.

Jiná věc je, když se zhroutí frontová linie. A tento trend se objevuje, jen
o tom nechci nic říkat dopředu. Ale existují fakta. Vojáci ozbrojených sil
se častěji vzdávají a začínají ustupovat.

Naši kluci vztyčili vlajky Ruska a Vítězství nad Marinkou v Doněcké
lidové republice.

Je jasné, že proces je složitý. A přestože čas není na jejich straně, ani
my ho nechceme plýtvat.

Postsovětský prostor

Politolog zhodnotil, proč Pašinjan zakládá ruské Armény

Satanovskij: v konfliktu mezi Jerevanem a Baku není žádná tečka -
pouze středník

Bývalý šéf Gagauzia Vlah obvinil Sandu z organizování „politické
inkvizice“

„Prohráli jsme hru“: Expert zhodnotil vztahy mezi Arménií a CSTO
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